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 Side 2 

Bestyrelsesforeningens ordinære generalforsamling blev afholdt torsdag den 21. 
marts 2019.  

Mødet fandt sted på Gammel Hellerup Gymnasium.   

I alt var 16 gymnasier repræsenteret.   

 

1. Valg af dirigent 

Foreningens formand, Nils-Georg Lundberg, bestyrelsesformand for Hjørring Gym-
nasium og HF, bød velkommen til den formelle del af årets generalforsamling, og 
foreslog medlem af bestyrelsen Stig Wall, bestyrelsesformand på Gammel Hellerup 
Gymnasium, som dirigent.  
 
Stig Wall blev valgt som dirigent. 
 
Dirigenten takkede for valget og konstaterede, at generalforsamlingen var rettidig 
varslet i henhold til vedtægterne.  
 
Derefter gennemgik dirigenten dagsordens punkter og foreslog, at dagsorden 
punkt 7., Tema: Kapacitet og elevfordeling på de gymnasiale uddannelser, blev ta-
get ud af den endelige dagsorden og behandlet separat. Dette var der opbakning 
til. Herefter gav dirigenten ordet til foreningens formand, Nils-Georg Lundberg. 
 

2. Formandens beretning 
Formanden, Nils-Georg Lundberg, takkede for ordet og fortalte, at formandens be-
retning havde en lidt anden karakter end normalt, idet der i år var lidt mere detail-
beskrivelse af de større emner, som bestyrelsen havde haft under behandling i det 
forgangne år.   
 
Herefter overgik formanden til selve beretningen, hvor han, qua det at den var ud-
sendt på forhånd, indskrænkede sin fremlæggelse til kun at omhandle de væsent-
ligste emner, som han gennemgik enkeltvis. 
 
Formanden gennemgik problemstillingerne med OK18, bevæggrundene for hvor-
for den endnu ikke er vedtaget, og fortalte, at han op til generalforsamling havde 
været i kontakt med både STUK og Moderniseringsstyrelsen, hvor svaret herfra 
var: ”Vent lige lidt”, men også, at det kan give et problem i relation til de kom-
mende resultatlønskontrakter, hvis det ikke snart løsner sig.  Formanden fortalte 
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endvidere, at GBF igen vil invitere til regionale møde, så snart der er komme en af-
klaring og et cirkulære træder i kraft. Disse møder tilrettelægges analogt til efter-
årets informationsmøder og tilrettelægges ud fra feedback fra foreningens med-
lemmer om, hvad der måtte efterspørges. Dette var der stor opbakning til blandt 
de deltagende medlemmer, som var meget tilfredse med informationsmøderne i 
hhv. Aarhus og København, og desuden opfordrede til at benytte denne arrange-
mentsform noget mere, og gerne i form af flere regionale møder.  
 
Formanden takkede for den positive tilbagemelding, og forsatte herefter med at 
fortælle, at GBF er blevet inviteret til at deltage i en interessentfølgegruppe om in-
stitutionslandskabet, hvis første møde løber at staben den 27. marts 2017. Dette 
som en direkte konsekvens af regeringens udspil om ungdomsuddannelser: ”Mod 
på livet – vejene til uddannelse og job” fra december 2019, hvor et af tiltagene er, 
at man vil fremlægge et oplæg til harmonisering af institutionslovgivningen i løbet 
af 2019.  
 
Formanden forklarede også, at foreningens oplæg til en fælles bestyrelsessam-
mensætning for fremtidige fusionerende institutioner, vedtaget på sidste års ge-
neralforsamling, er blevet forelagt Danske Erhvervsskoler – Bestyrelserne (DEG-B), 
men at det har lange udsigter, da hverken A eller B-siden for nuværende kan for-
lige sig med at give køb på partsudpegning eller dele af den. Dette afstedførte no-
gen debat i salen, hvorefter formanden konkluderede, at hvis DEG-B ikke vil være 
med i et fælles udspil, så arbejder vi videre med det arbejde, vi har igangsat om at 
præsentere vores eget.  
      
Formanden orienterede herefter om spørgsmålene vedr. kapacitetsfastlæggelse 
og elevfordeling, og hele sagen om kapacitetsfastsættelse på gymnasierne i Aar-
hus, som bestyrelsesforeningen var blevet bedt om at gå ind i, og påpegede endvi-
dere, at det er et område, hvor foreningen har stort fokus, og at det derfor også 
har fået en så fremtrædende plads på vores generalforsamling. Både med for-
mand for Ekspertgruppen, Rikke Hvilshøj, under formiddagens debat, og med den 
efterfølgende tema-debat om samme - så vi sikrer en grundig debat og et solidt 
fundament for GBF’s videre ageren.  
 
Også dette emne afstedkom en del kommentarer fra salen, herunder det stigende 
arbejdspres for bestyrelserne og formændene i særdeleshed, en anerkendelse af 
GBF’s bestyrelse og sekretariats store arbejde for at varetage medlemmernes inte-
resser, men også en bekymring for den manglende tilslutning til de årlige general-
forsamlinger. Opsummerende herpå blev en opfordring til at sikre bedre vilkår for 
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bestyrelserne, især med fokus på bestyrelseshonorar - da indsatsen i højere grad 
skal belønnes - og en opfordring til at opbygge lokale netværk, eksempelvis mel-
lem nabogymnasier.  
 
Formanden takkede for input og fortsatte med at belyse de tanker som bestyrel-
sen har for at fremtidssikre stx, eksempelvis ved at der skabes basis for mere merit 
for de kvalifikationer, de unge har med fra en studentereksamen og som kan nyt-
tiggøres i en EUD. 

Afslutningsvis takkede formanden vores samarbejdspartnere, i særdeleshed Dan-
ske Gymnasier, Gymnasieskolernes Lærerforening og Gymnasieskolernes Leder-
forening, for et godt samarbejde, og ikke mindst takkede formanden bestyrelsen 
og sekretariatet for indsatsen i de forgangne år.  

 

3. Tillæg til vedtægternes § 5 

Dirigenten, Stig Wall, uddybede bestyrelsens bevæggrunde til at foreslå en hono-
rering af formandens indsats og det deraf følgende forslag til ændringer af ved-
tægternes § 5.  
 
Denne indstilling blev enstemmig vedtaget.   
 
Herefter ser foreningens vedtægter § 5. således ud: 
 

§ 5. Bestyrelsen. 
 
Stk. 1. Bestyrelsens sammensætning, valgperiode og funktion 
 
Foreningen ledes af en bestyrelse på 6 medlemmer. 
Bestyrelsen konstituerer sig efter den årlige ordinære generalforsamling med for-
mand og evt. kasserer. 
Alene formænd for medlemsbestyrelserne er valgbare til bestyrelsen. 
 
Bestyrelsens medlemmer vælges på generalforsamlingen for en periode på 2 år. 
 
I ulige år er 3 medlemmer på valg og 3 i lige år. Suppleanter vælges for ét år ad 
gangen.  
 
Genvalg kan finde sted. 
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I de år hvor generalforsamlingen afholdes i juni måned, jf. § 4., fungerer besty-
relse og formand indtil generalforsamlingen. 
 
Bestyrelsen kan antage et sekretariat til at varetage foreningens løbende drift. 
 
Bestyrelsen kan fastsætte en forretningsorden for sit virke. 
 
Bestyrelsen er beslutningsdygtig, når mere end halvdelen af medlemmerne er til 
stede. 
 
Bestyrelsens beslutninger træffes ved simpelt stemmeflertal. Ved stemmelighed 
er formandens stemme udslagsgivende. 
 
 Stk. 2. 
Bestyrelsen kan tillægge formanden et vederlag under hensyntagen til omfanget 
af arbejdsopgaver og honorering i tilsvarende foreninger.   
 
Formandens honorar skal fremgå af årsregnskabet og budget. 

 

4. Godkendelse af regnskab 2018 og budget 2019 

Såvel det revisorpåtegnede regnskab for 2018 som budgettet for 2019 var ud-
sendt på forhånd.   

Medlem af bestyrelsen, Søren Slotsaa, og chefkonsulent, Lars Askholm Wonsild, 
fremlagde foreningens regnskab for 2018.  

Søren Slotsaa fortalte, at medlemstallet havde været stabilt på 126 i den for-
gangne periode, og fremhævede, at foreningen havde brugt noget mere end bud-
getteret. Sidstnævnte kan henføres til afholdelse af informationsmøder og semi-
narer for nye bestyrelser, samt en noget større mødeaktivitet, end tilfældet var 
sidste år. Ligeledes har en styrkelse af sekretariatet, samt udgifter til barsel ført til 
øgede udgifter. Der har ikke været nævneværdige bevægelser på andre poster 
sammenlignet med budgettet for 2018.  

Herefter blev det fremsendte budget for 2019 gennemgået. Dette var modsat an-
dre år fremsendt i 2 udgaver: Ét med uændrede budget og ét med en foreslået 
kontingentforhøjelse.  

Det uændrede budget, som var helt analogt til tidligere år, viste, at såfremt for-
eningen fortsætter med uændret budget, så vil foreningen kunne køre året ud, 
men køre med røde tal fra årsskiftet 2019/2020.  
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Men medtages beslutningen fra generalforsamling i 2018 om ”at en kontingent-
forhøjelse er nødvendig, når foreningens egenkapital når en størrelse, der mod-
svares af foreningens kortsigtede forpligtelser (6. mdr.) ved en evt. opløsning af 
foreningen”, vil det derimod give et likviditetsbehov (med fradrag for bankindestå-
ende) i indeværende år på godt kr. 335.000, -  

På den baggrund, og ud fra den præmis, som formanden adresserede i sin beret-
ning, om at foreningen fremadrettet ikke får mindre at lave, samt vedtagelsen af 
dagsordenens pkt. 3., foreslog bestyrelsen, at kontingentet for 2019 og fremad-
rettet sættes op til kr. 11.000, -. p.a.       

Efter en kort debat godkendte generalforsamlingen herefter regnskab og budget 
for 2019. 

    

5. Valg af revisor 

Bestyrelsen indstillede Thorvald Rein, Statsautoriseret Revisionsaktieselskab til 
valg, hvilket blev enstemmigt vedtaget. 

 

6. Valg til bestyrelsen 

Dirigenten, Søren Wall, orienterede om, at Else Erikstrup ikke genopstiller til be-
styrelsen, samt at valgperioden for Stig Wall og Søren Slotsaa er udløbet. Begge 
var dog villige til genvalg. Dette var der opbakning til blandt forsamlingen. 

Bestyrelsen havde ligeledes forhørt sig hos de nuværende suppleanter Henrik 
Toft Jensen og Bent Engelbrecht, om de var villige til genvalg, herunder også om 
1. suppleant Henrik Toft Jensen, var villig til at indtræde som ordinært medlem i 
bestyrelsen for en periode af 2 år. Dette var begge villige til.    

Der var således genvalg til Stig Wall og Søren Slotsaa for en periode for 2 år og 
valg til Henrik Toft Jensen, som nyt ordinært medlem, for en periode på 2 år.  

Herudover blev Bent Engelbrecht valgt som 1. suppleant, og som 2. suppleant 
valgtes Anton Svendsen, Køge Gymnasium – begge for en periode på 1 år. 

 

7. Eventuelt 

Der var intet til dette punkt. 
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Herefter takkede dirigenten for god ro og orden! 

 

 

Dato:  4. april 2019 

 

 

Dirigent: 


